
Mátészalka Város Képviselő-testület 2012. november 15. napján 13.00 
órai kezdettel tartott (n y i l v á n o s) ülésének 
 
a./ tárgysorozata, 
b./ jegyzőkönyve, 
c./ rendelete:  
d./ határozata: 130-133,  
 
Száma: 63-19/2012.                              

      
 

T á r g y s o r o z a t 
 
 
1) Előterjesztés Mátészalka Város Önkormányzat köznevelési 

intézményei működtetői feladatainak vállalásáról 
 

2) Előterjesztés Mátészalka Város Önkormányzat likvid hiteleit kiváltó 
áthidaló hitel felvételéről  
 

3) Előterjesztés Mátészalka Város Önkormányzatának 2013. évi 
ellenőrzési tervéről     
 

4) Tájékoztató a mátészalkai székhellyel működő civil szervezetek 
(egyesületek, alapítványok) tevékenységéről  

      
5) Bejelentések 

 
 
 
Mátészalka, 2012. november 15.  
                                                                                      
 
 
 
 
  
                                                                                Dr. Szászi István 
                                                                                  alpolgármester 
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Készült: Mátészalka Város képviselő-testület 2012. november 15. 
napján 13. 00 órai kezdettel tartott (n y i l v á n o s) üléséről 
 
Az ülés helye: Városháza III. emeleti tanácskozó terem 
 

 
 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 
 

 
Pult Név Voks Frakció 
2 Dankai Tamás 1 - 
17 Dienes Béla 1 - 
19 Katona Péter 1 - 
6 Kovács Sándor 1 - 
10 Kövendy Zsolt 1 - 
22 Lukács Bertalan 1 - 
12 Oláh András 1 - 
16 Szabó Attila 1 - 
1 Szabó István 1 - 
11 Dr. Szászi István 1 - 
18 Dr. Szondi Zita 1 - 
8 Vékony János 1 - 
 
Az ülésről távol maradt: Szabó István polgármester és  
                                        Dankai Tamás képviselő,      
    
Tanácskozási joggal jelen vannak: 
Dr. Takács Csaba jegyző 
Dr. Ugron László aljegyző 
Dr. Hadi Éva önkormányzati és jogi irodavezető 
Dávidné Szabó Aranka az intézményi, közművelődési és sport iroda 
képviseletében 
Hirschmanné Marosi Anna pénzügyi irodavezető 
Marótiné Bíró Gyöngyvér közigazgatási és okmányiroda vezető 
Kovács István műszaki irodavezető 
Potosné Kovács Zsuzsanna jegyzői kabinetvezető 
Pappné Tarcsa Noémi belső ellenőrzési irodavezető 
 
Jegyzőkönyvvezető: Erdélyi Andrea, Fodorné Gyöngyösi Gabriella 
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Szabó István polgármester távollétében dr. Szászi István alpolgármester 
köszönti a képviselő-testület tagjait, és a hivatal munkatársait. 
Megállapítja, hogy 10 képviselő jelen van, a képviselő-testület 
határozatképes.  
 
A képviselő-testület 10 igen szavazattal, ellenszavazat, és tartózkodás 
nélkül az ülés napirendjét elfogadta. 
 
Szavazás 
Tárgya: napirendről 
Eredménye                Voks:       Szav%      Össz%  
Igen 10 100.00 83.33 
Nem 0 0.00 0.00 
Tartózkodik 0 0.00 0.00 
Szavazott 10 100.00 83.33 
Nem szavazott 0   0.00 
Távol 2   16.67 
Összesen 12   100.00 
Megjegyzés: 
Dankai Tamás Távol - Szabó István Távol - 
 
Tárgy (1.tsp) Előterjesztés Mátészalka Város Önkormányzat 
köznevelési intézményei működtetői feladatainak vállalásáról 
Előterjesztés mellékelve 
 

Bizottsági vélemények 
 
 
LUKÁCS BERTALAN 
A jogi, ügyrendi, kisebbségi és külkapcsolati bizottság megtárgyalta az 
előterjesztést és az a) ( nem képes vállalni) pontját javasolja elfogadásra.  
 
DIENES BÉLA 
A városfejlesztési, városüzemeltetési és környezetvédelmi bizottság is 
megtárgyalta és az előterjesztés a) pontjának elfogadását javasolja 3 igen 
szavazattal és 1 tartózkodással, ellenszavazat nélkül. 
 
SZABÓ ATTILA 
Az oktatási és közművelődési bizottság is megtárgyalta az előterjesztést és 
sem az a) sem a b) variáció nem kapott többségi szavazatot. 
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OLÁH ANDRÁS 
A pénzügyi bizottság is megtárgyalta az előterjesztést, de sem az a) sem a 
b) variáció nem kapott itt sem többségi szavazatot. 
 
A napirendi ponthoz több kérdés, hozzászólás nem volt. A képviselő-
testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül 3 tartózkodással az alábbi 
határozatot hozta: 
 

MÁTÉSZALKA VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

130/2012. (XI.15.) Kt. számú 
 

H A T Á R O Z A T A 
 

Mátészalka Város Önkormányzat köznevelési intézményei 
működtetői feladatainak vállalásáról  

 
 

Mátészalka Város Képviselő-testülete 
 
az önkormányzat rendelkezésére álló saját és átengedett bevételek terhére a 
saját tulajdonában álló – az állami intézményfenntartó központ által 2013. 
január 1-jétől fenntartott köznevelési intézményei feladatainak ellátását 
szolgáló – ingó és ingatlan vagyon működtetését 2013. január 1-jétől nem 
képes vállalni. 
 
Szavazás 
Tárgya: Mátészalka Város Önkormányzat köznevelési intézményei 
működtetői feladatainak vállalásáról a) (nem képes vállalni) pontja 
szerint.  
Eredménye Voks:         Szav%            Össz%  
Igen 7 70.00 58.33 
Nem 0 0.00 0.00 
Tartózkodik 3 30.00 25.00 
Szavazott 10 100.00 83.33 
Nem szavazott 0   0.00 
Távol 2   16.67 
Összesen 12   100.00 
Megjegyzés: 
Dankai Tamás Távol - Szabó István Távol - 
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Tárgy (2.tsp) Előterjesztés Mátészalka Város Önkormányzat likvid 
hiteleit kiváltó áthidaló hitel felvételéről 
Előadó: Szabó István polgármester 
Előterjesztés mellékelve 
 

Bizottsági Vélemények 
 
DIENES BÉLA 
A városfejlesztési, városüzemeltetési és környezetvédelmi bizottság 
megtárgyalta az előterjesztést, és 4 igen szavazattal ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül javasolja a képviselő-testületnek a határozattervezet 
elfogadását. 
 
LUKÁCS BERTALAN 
A jogi, ügyrendi, kisebbségi és külkapcsolati bizottság megtárgyalta és 4 
igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül a képviselő-testületnek 
elfogadásra javasolja a határozattervezetet. 
 
OLÁH ANDRÁS 
A pénzügyi bizottság is megtárgyalta és 3 igen szavazattal ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül az előterjesztés elfogadását javasolja a képviselő-
testületnek. 
 

Kérdések 
 
KATONA PÉTER 
Kérdése, hogy a korábbi években hogyan oldották meg a hasonló 
problémát? Számításai szerint öt napra kell felvenni az áthidaló hitelt, 
melynek kezelési költsége több mint 6 millió forint. Ilyen költség máskor is 
fölmerült, vagy ez egy rendkívüli eset? 
 
HIRSCHMANNÉ MAROSI ANNA 
Elmondja, hogy a korábbi években nem volt ilyen probléma. A törvényi 
szabályozás 2011-ben változott meg és 2012. január 1-jétől hatályos. 2011. 
december 31-ig a likvid hitelek állománya nem naptári éven belüli 
állományt jelentett, hanem a felvételtől számított egy éven belüli 
hitelállományt. 2012. január 1-jétől a gazdasági stabilitásról szóló törvény 
úgy határozza meg a likvid hiteleket, hogy naptári éven belüli állományi 
lehet csak, vagyis december 31-én vissza kell fizetni.  
 
KÖVENDY ZSOLT 
Kérdése, hogy amennyiben nem él a bank által felajánlott lehetőséggel a 
testület, milyen kilátásai lesznek az önkormányzatnak? 
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HIRSCHMANNÉ MAROSI ANNA 
Válaszában elmondja, ha az önkormányzat a likvid hiteleket december 31-
ig nem tudja visszafizetni, akkor a bank inkasszót nyújt be, és ez 
csődhelyzetet állítana elő. 
 
KÖVENDY ZSOLT 
Kérdése, hogy megfelel-e a valóságnak az, hogy 6 millió 50 ezer forintos 
kezelési költséget számol fel a bank a kölcsönért? 
  
HIRSCHMANNÉ MAROSI ANNA 
Válasza igen, pontos a számítás. 
 
KATONA PÉTER 
Úgy látja, ez a helyzet nem a bank hibájából, hanem a törvényi szabályozás 
módosítása miatt állt elő. A bank is kényszerhelyzetben van a törvényi 
szabályozás miatt. Kérdése, hogy jól látja-e a helyzetet? 
 
HIRSCHMANNÉ MAROSI ANNA 
Valóban, a gazdasági szabályozási környezet változott meg. 2011-től 
folyamatosan szigorodnak a hitelfelvételi lehetőségek, hogy az 
önkormányzatok eladósodottságát visszafogják, illetve az eladósodási 
folyamatot visszafordítsák.  
 
KÖVENDY ZSOLT 
Nagyon furcsa megoldásnak tartja azt, hogy a költségvetési fegyelem 
megteremtése érdekében több mint 6 millió forint megfizetését terheli rá a 
szabályozás megváltozása az év végén a városra. Sokkal inkább helyeselné 
annak a vizsgálatát  - amit az Önkormányzatok Országos Szövetsége is 
kezdeményez  -, hogy miért adósodott el ilyen mértékben az önkormányzati 
szféra, mennyire voltak megalapozottak  az önkormányzati hitelfelvételek. 
Kérdése, hogy tényleg 6 millió 50.000.- forintba kerül a hitelfelvétel az 
önkormányzatnak? 
 
DR. SZÁSZI ISTVÁN 
Ahogyan elhangzott korábban, az önkormányzatnak a kezelési költséget 
meg kell fizetnie. 
 

Hozzászólások 
 

KÖVENDY ZSOLT 
Hozzászólásában megismétli a kérdések kapcsán már elmondott 
véleményét.  
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Egy tranzakciós illetéknek nevezi azt, amit a bank néhány napos 
hitelbiztosításért felszámol az amúgy is rendkívül nehéz helyzetben lévő 
önkormányzatnak. És ez minden önkormányzatnál így működik, 
Mátészalka esete nem egyedi. „Parasztvakításnak”  nevezi mindazt, ami 
ennek kapcsán megjelenik, vagyis az önkormányzati gazdálkodás 
érdekében történőnek nevezik ezt az eljárást. Úgy véli Mátészalka Város 
Önkormányzatán egyáltalán nem segít az olyan védelem, amelynek több 
mint 6 milliós költségét kell viselnie. Ezzel a rendelkezéssel a kormány a 
bankokat segíti, ezt kellene felvállalnia. 
 
 
DR. SZÁSZI ISTVÁN 
Több hozzászólásra jelentkezés nem volt, a vitát lezárta. 
A vita összefoglalásaként elmondja, hogy a Kövendy képviselő úr által 
bírált jogszabálynak az önkormányzat jogalkalmazója, és ha jogkövető 
magatartást akar tanúsítani a testület, az előterjesztésben javasolt utat kell 
követnie. Mátészalka Város Önkormányzata azt sem tudja vizsgálni, hogy 
mi vezetett az önkormányzatok eladósodásához. Lehetősége csak a saját 
maga pénzügyi helyzetének áttekintésére, és annak megvizsgálására van, 
hogy a város miért adósodott el. Ezt több esetben vizsgálták is, és főként az 
nyert megállapítást, hogy kormányzati szintről úgy kapott feladatokat a 
város, hogy annak anyagi fedezetét nem biztosították, illetőleg az elmúlt 10 
év megszorító politikája, az önkormányzattól elvont anyagi támogatások az 
okai az eladósodásnak. 
Ő is úgy érzi, hogy ez a mostani intézkedés, ha ennyi pénzbe kerül 
Mátészalkának, nem igazán örömteli. De úgy gondolja, hogy mégis követni 
kell a törvényes utat és arra törekedni, hogy az ilyen jellegű kiadás a 
jövőben egyre kevesebb legyen. 
 
 
KÖVENDY ZSOLT 
Ügyrendi javaslatában kéri a vita újra megnyitását, mert reagálni szeretne 
az alpolgármester által, az ő hozzászólását érintően elmondottakra. 
 
 
A képviselő-testület 3 igen szavazattal, 2 nem szavazattal 5 tartózkodás 
mellett az ügyrendi javaslatot elutasította. 
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Szavazás  
Tárgya: ügyrendi javaslatról 
Eredménye                  Voks:       Szav%     Össz%  
Igen 3 30.00 25.00 
Nem 2 20.00 16.67 
Tartózkodik 5 50.00 41.66 
Szavazott 10 100.00 83.33 
Nem szavazott 0   0.00 
Távol 2   16.67 
Összesen 12   100.00 
Megjegyzés: 
Dankai Tamás Távol - Szabó István Távol - 
 
A napirendi ponthoz több kérdés, hozzászólás nem volt. A képviselő-
testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül 3 tartózkodással az alábbi 
határozatot hozta: 
 

MÁTÉSZALKA VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

131/2012. (XI. 15.) Kt. számú 
 

H A T Á R O Z A T A 
 

Mátészalka Város Önkormányzata likvid hiteleit kiváltó áthidaló 
hitel felvételéről. 

 
Mátészalka Város Képviselő-testülete 
 

1. Felhatalmazza Szabó István polgármestert a stabilitási törvényben 
előírt kormányengedély iránti kérelem ÖNEGM rendszerben történő 
benyújtására. 

 
2. Felhatalmazza továbbá az adósságmegújító hitelek felvételének 

jóváhagyása esetén a hitelszerződések aláírására. 
 
 

Felelős: Szabó István polgármester 
Határidő: 2012. december 31.  
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Szavazás  
Tárgya: Mátészalka Város Önkormányzat likvid hiteleit kiváltó 
áthidaló hitel felvételéről 
Eredménye Voks:          Szav%      Össz%  
Igen 7 70.00 58.33 
Nem 0 0.00 0.00 
Tartózkodik 3 30.00 25.00 
Szavazott 10 100.00 83.33 
Nem szavazott 0   0.00 
Távol 2   16.67 
Összesen 12   100.00 
Megjegyzés: 
Dankai Tamás Távol - Szabó István Távol - 
 
Tárgy (3.tsp Előterjesztés Mátészalka Város Önkormányzatának 2013. 
évi ellenőrzési tervéről  
Előadó: Dr. Takács Csaba jegyző    
Előterjesztés mellékelve 
 

Bizottsági Vélemények 
 
DIENES BÉLA 
A városfejlesztési, városüzemeltetési és környezetvédelmi bizottság 
megtárgyalta az előterjesztést, és 4 igen szavazattal ellenszavazat, és 
tartózkodás nélkül javasolja a határozattervezet elfogadását a képviselő-
testületnek. 
 
OLÁH ANDRÁS 
A pénzügyi bizottság is megtárgyalta az előterjesztést és 3 igen szavazattal 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül az elfogadását javasolja a képviselő-
testület számára. 
 

Kérdések 
 
KÖVENDY ZSOLT 
Kérdése, hogy az ellenőrzési tervben miért nem található a Városfejlesztési 
Kft ellenőrzése? 
 
DR. TAKÁCS CSABA 
Elmondja, hogy a Városfejlesztési Kft ellenőrzésére legutóbb rendkívüli 
ellenőrzés keretében került sor. Ennek a vizsgálatnak az utóellenőrzése 
keretében vizsgálhatják a Városfejlesztési Kft. tevékenységét. 
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Hozzászólások 
 

KATONA PÉTER 
Úgy gondolja, hogy a belső ellenőrzés által feltárt hiányosságok 
indokolják, hogy legyenek további ellenőrzések az említett társaságnál. 
Olyan hiányosságokat tártak fel, amelyek a mai napig nem lettek 
megoldva. Látszik az, hogy hová vezet az ellenőrzés hiánya, nem szabad, 
hogy újra előforduljanak hasonló esetek. Ezért tartja fontosnak a további 
ellenőrzéseket a társaságnál. 
 

KÖVENDY ZSOLT 
Ő is szorgalmazza a Városfejlesztési Kft. ellenőrzését.  Az elmúlt 
időszakban a művelődési központ beruházás kapcsán igyekezett az összes 
dokumentumot átvizsgálni, amihez hozzáférhetett. Többet is szerettek 
volna, másik két képviselő társával áttekinteni, de szerinte vannak olyan 
dokumentumok, amelyek még 3 év múltán sem készültek el. Erre majd egy 
külön előterjesztés formájában szeretne kitérni. Egy beruházás, építkezés 
kapcsán, hosszú éveken keresztül szabálytalanságok sorozata történt. Úgy 
gondolja, az ellenőrzés hiánya vezetett a súlyos hibákhoz. Hiányolja azt is, 
hogy nem kaptak tájékoztatást a művelődési ház jelenlegi állapotáról. 
Indokolt ellenőrzések végzése a Városfejlesztési Kft-nél a jövőben is. Az 
ügyvezető beszámoltatását is fontosnak tartaná, hogy képet kapjanak az 
építkezés állapotáról. A kórházi beruházás állapota is érdekelné. 
 

VÉKONY JÁNOS 
Az elmúlt testületi ülésen arról volt szó, hogy a város tulajdonában lévő Kft 
felügyelő bizottságait a jövőben rendszeresen beszámoltatják. Azt 
javasolja, hogy a képviselő-testület következő évi munkatervébe kerüljön 
be a Városfejlesztési Kft felügyelő bizottságának rendszeres vagy időszaki 
beszámoltatása, hogy nagyobb rálátása legyen a testületnek az ott folyó 
munkára. 
 

DR. TAKÁCS CSABA 
Kövendy képviselő úr felvetésére válaszolva elmondja, hogy intézkedési 
tervet kellett készítenie a Városfejlesztési Kft-nek is. Ez a terv elkészült,  
megvalósításáról be kell számolnia a belső ellenőrzésnek. Ha az 
intézkedési terv nem megfelelő, vagy nincs szinkronban a feltárt 
hiányosságokkal, akkor a vonatkozó szabályok szerint utólagos ellenőrzést 
kell végezni a társaságnál. Függetlenül attól, hogy benne van-e az 
önkormányzat éves belső ellenőrzési tervében, vagy nincs.  
Vékony képviselő kérésére válaszul kifejti, hogy a képviselő-testület éves 
munkatervében rögzíthető a felügyelő bizottság beszámoltatása. A 
munkaterv összeállítása előtt, mint minden év végén, most is minden 
képviselőtől javaslatot kérnek.  
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KÖVENDY ZSOLT 
Az első negyedévi ellenőrzési tervben benne van az önkormányzat által 
kötött szerződéseknek az ellenőrzése. A Városfejlesztési Kft-vel is van egy 
életben lévő szerződése az önkormányzatnak, amelynek az ellenőrzése 
mellett alkalom nyílhat a társaság ellenőrzésére is. A belső ellenőrzés 
munkacsoportjának a munkája a következő évben úgyis csökkenni fog az 
intézményhálózat állami kézbe kerülésével, úgy gondolja sokkal több időt 
kell fordítani a beruházások ellenőrzésére. 
  

Módosító indítványok 
 

KÖVENDY ZSOLT 
Módosító indítványa: az első negyedévi vizsgálatokat kéri kiegészíteni 
azzal, hogy a Városfejlesztési Kft átfogó vizsgálata valósuljon meg  
 
DR. TAKÁCS CSABA 
Elmondja, hogy átfogó vizsgálatra nem lesz kapacitása az erősen 
csökkentett létszámú belső ellenőrzési csoportnak. Egy átfogó vizsgálat 
sokkal nagyobb volumenű, mértékében és terjedelmében, mint egy 
utóellenőrzéses vizsgálat. Hiszen az utóellenőrzés kifejezetten azokra a 
problémáknak a megoldására koncentrál, amelyeket egy korábbi ellenőrzés 
keretében a belső ellenőrzés feltárt. Egy átfogó vizsgálat gyakorlatilag a 
Kft valamennyi működési területének valamennyi szegmensét, ágazatát 
részletesen veszi vizsgálat alá szabályszerűségi szempontból.  Erre 2 főnek 
nem lesz kapacitása az egyéb betervezett feladatok mellett, és ezt a 
kockázatbecslés, mely alapját képezte a belső ellenőrzési tervnek, nem is 
teszi indokolttá, mert az egyes működési ágazatok korábban már voltak 
vizsgálva. Úgy gondolja, képviselő úr az utóellenőrzésre fogalmazta meg a 
javaslatát, és ennyiben segítené a kiegészítő módosító indítványát, mely 
utóellenőrzés független attól, hogy szerepel-e az ellenőrzési tervben, vagy 
nem. A célszerűség azt diktálja, hogy ez legyen elvégezve. Ezt 
természetesen nem lehet vitatni, ha szükséges. 
 
DR. SZÁSZI ISTVÁN 
Kövendy Zsolt képviselő elfogadta a jegyző kiegészítését, kéri szavazzanak 
a módosító javaslatról, az I. negyedévre tervezett ellenőrzések 3. pontjaként 
a Városfejlesztési Kft-nél végzett korábbi belső ellenőri vizsgálat 
utóellenőrzésének beépítéséről. 
 
A képviselő-testület 10 igen szavazattal, ellenszavazat, és tartózkodás 
nélkül a módosító indítványt elfogadta. 
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Szavazás  
Tárgya. Módosító indítvány 
Eredménye                 Voks:      Szav%     Össz%  
Igen 10 100.00 83.33 
Nem 0 0.00 0.00 
Tartózkodik 0 0.00 0.00 
Szavazott 10 100.00 83.33 
Nem szavazott 0   0.00 
Távol 2   16.67 
Összesen 12   100.00 
Megjegyzés: 
Dankai Tamás Távol - Szabó István Távol - 
 

A napirendi ponthoz több kérdés, hozzászólás nem volt. A képviselő-
testület 10 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő 
határozatot hozta: 
 

MÁTÉSZALKA VÁROS ÖNKORMÁNYZATA  
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

132/2012. (XI.15.) Kt. számú 
 

H A T Á R O Z A T A  

Mátészalka Város Önkormányzatának 
2013. évi ellenőrzési tervéről 

 

A Képviselő-testület 
 

Mátészalka Város Önkormányzatának 2013. évi ellenőrzési tervét a helyi 
önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. törvény 92. § (6) alapján              
j ó v á h a g y j a. 
 
Szavazás 
Tárgya: Mátészalka Város Önkormányzatának módosított 2013. évi 
ellenőrzési tervéről     
Eredménye                Voks:       Szav%      Össz%  
Igen 10 100.00 83.33 
Nem 0 0.00 0.00 
Tartózkodik 0 0.00 0.00 
Szavazott 10 100.00 83.33 
Nem szavazott 0   0.00 
Távol 2   16.67 
Összesen 12   100.00 
Megjegyzés: 
Dankai Tamás Távol - Szabó István Távol - 
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Tárgy (4.tsp) Tájékoztató a mátészalkai székhellyel működő civil 
szervezetek (egyesületek, alapítványok) tevékenységéről  
Előadó: Dr. Szászi István alpolgármester 
Előterjesztés mellékelve 
 

Bizottsági Vélemények 
 
LUKÁCS BERTALAN 
A jogi, ügyrendi, kisebbségi és külkapcsolati bizottság megtárgyalta és 4 
igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az előterjesztés 
elfogadását javasolja. 
 
SZABÓ ATTILA 
Az oktatási és közművelődési bizottság is megtárgyalta az előterjesztést és 
4 igen szavazattal elfogadását javasolja. 
 
 

Hozzászólások 
 
VÉKONY JÁNOS 
Úgy gondolja, hogy ebben az évben is sajnálatosan kevés civil szervezet 
gondolta úgy, hogy él a meghirdetett lehetőséggel, és bemutatja 
tevékenységét. Elgondolkodtató, hogy jó-e ez a forma, ahogyan a civil 
szervezeteket megszólítják, ha mindössze csak négy érezte fontosnak, hogy 
a felhívásnak eleget tegyen. Pedig az országban egyre fontosabb szerep jut 
a civil szervezeteknek. A társadalomban, a közéletben szerepük egyre 
nagyobb. Mátészalka sem lehet ez alól kivétel. Javasolja, hogy az 
elkövetkező évben legyen a testület feladata az, hogy hozza létre a 
mátészalkai civil szervezetek fórumát úgy, hogy az legyen a feladata, hogy 
közvetlen visszacsatolást adjanak a szervezeteknek az őket is érintő 
döntések előkészítésében. Az számít szerinte, hogy a mátészalkai civilek 
fajsúlyúknak megfelelően kapjanak megfelelő tájékoztatást. Minden 
képviselő társát megkéri, hogy a jövő évi munkában támogassák azt, hogy 
Mátészalkán is alakuljon meg az a civil fórum, amelynek a feladata a 
mátészalkai összes civil szervezet összehívása, a problémák, feladatok 
közös munka képviselete és megbeszélése. Úgy gondolja, ez nem csak a 
civil, hanem minden mátészalkai szervezet feladata és ez minden fajta 
tevékenységre, még a képviselői munkára is hatással lesz.  
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DR. SZÁSZI ISTVÁN 
Sok mindenben egyet ért a képviselő úr által elmondottakkal.  Abban 
azonban nem, hogy Mátészalka Város Képviselő-testületének kellene 
indítványozni, kezdeményezni a civilek fórumát. A civil lét, a civil 
szervezet attól civil, hogy önmagát szervezi meg. Szerinte képviselő úr, aki 
egy civil szervezet vezetője, akár a saját szervezetén keresztül is 
kezdeményezheti ezt a többi civil szervezet irányába. A civil fórum attól 
veszítené el a civil jellegét, ha a testület munkatervében rögzítené ennek a 
létrehozását. Úgy véli, az igazi civil társadalomhoz nem kell politika, és 
senki másnak a szervező ereje sem. Ez a szféra önmagát kell, hogy 
megszervezze. 
 

A napirendi ponthoz több kérdés, hozzászólás nem volt. A képviselő-
testület 10 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül a 
tájékoztatót elfogadta. 
 

MÁTÉSZALKA VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 
 KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

133/2012. (XI.15.) Kt. számú 
 

H A T Á R O Z A T A 
 

a mátészalkai  székhellyel  működő civil szervezetek (egyesületek, 
alapítványok) tevékenységéről szóló tájékoztatókról  

 

A Képviselő-testület 
 

Köszönetét fejezi ki mindazoknak a mátészalkai székhellyel bejegyzett 
civil szervezeteknek (egyesületeknek, alapítványoknak) és 
képviselőjüknek, akik  tevékenységükről tájékoztatót készítettek, egyben a 
tájékoztatóban foglaltakat  t u d o m á s u l   v e s z i  és további 
tevékenységükhöz sok sikert kíván. 
 

Szavazás 
Tárgya: Tájékoztató a mátészalkai székhellyel működő civil 
szervezetek (egyesületek, alapítványok) tevékenységéről  
Eredménye Voks:          Szav%        Össz%  
Igen 10 100.00 83.33 
Nem 0 0.00 0.00 
Tartózkodik 0 0.00 0.00 
Szavazott 10 100.00 83.33 
Nem szavazott 0   0.00 
Távol 2   16.67 
Összesen 12   100.00 
Megjegyzés: 
Dankai Tamás Távol - Szabó István Távol - 
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BEJELENTÉSEK 
 
 
DR. SZÁSZI ISTVÁN 
Tájékoztatja a képviselő-testületet, hogy a kivitelező a Kistérségi 
Szolgáltató Központ beruházás kivitelezését november 19-ei műszaki 
átadási időpontot megjelölve, készre jelentette. Szóba került korábban az, 
hogy a képviselők szívesen megnéznék a felújított épületet. A kivitelezővel 
egyeztetve nincs akadálya annak, hogy a testületi ülés után az épületet 
megtekintsék. Mindenkit szeretettel várnak. 
 
KATONA PÉTER 
A pénzügyi bizottság helyzetére vonatkozóan van kérdése. Egy korábbi 
egyeztetésre utal, amiből tudni lehetett, hogy ez a helyzet be fog 
következni. Az lenne a kérdése jegyző úrhoz, hogyan lehet, hogy egy ilyen 
bizottság eddig elnök nélkül maradhat? Van ugyan korelnöke, de szerinte 
külsős bizottsági tag nem tölthetne be ilyen funkciót. Miért nincsen 
előrelépés, hiszen úgy gondolja, ő két éven keresztül felelősségteljesen 
végezte a munkáját és most aggódik. Főleg, amikor milliárdos 
hitelkereteknek az áthidaló kölcsönéről tárgyalnak, és a pénzügyi bizottság 
elnök nélkül működik.  Kérdése, miért késlekedik az új elnök kinevezése?  
Jogszerű-e ez az állapot?  
 
DR. SZÁSZI ISTVÁN 
Elmondja, hogy előtte nem ismert az a megállapodás, amire Katona 
képviselő úr hivatkozott. A testület az alakuló ülésén megválasztotta a 
pénzügyi bizottság elnökét, négy évre. Az a határozat visszavonásig 
érvényes, és abban nem szerepelt semmiféle kritérium.  
 
KATONA PÉTER 
Nem akart ebbe mélyen belemenni, szerinte az illetékesek tudják, hogy 
miről beszél. Sajnos, mikor a testület az elnöki tisztségről való lemondását 
tárgyalta, nem tudott jelen lenni. Nem tudta visszanézni a testületi ülést, de 
a tájékoztatások szerint ebből némi anomália származott, és volt 
félremagyarázat is az ügyben. Úgy gondolja, nem tartozik a 
nyilvánosságra, hogy a testületen belül, illetve polgármester úrral milyen 
egyeztetéseket folytattak le. Azt gondolja, az adott szó mindenkit kötelez. 
Úgy véli, ő az ígéretének eleget tett. Nem foglalták írásba, de attól 
függetlenül szerinte ez érvényes megállapodás. 
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DR. TAKÁCS CSABA 
A megállapodásra vonatkozóan nem tud nyilatkozni, neki sincsenek róla 
ismeretei. A jogi helyzetről igen. Bizottsági ülésen ezt el is mondta. Az 
ügyben szükséges konzultációt a Kormányhivatallal kollégái lefolytatták , 
ahol megerősítették álláspontjukat abban, hogy ha a bizottság elnöke, aki 
csak önkormányzati képviselő lehet, lemond elnöki tisztségéről, akkor 
egyúttal a tagsági viszonyát is elveszíti, hiszen elnökként választották a 
bizottságba, nem tagnak. Mindaddig, ameddig a bizottság elnöki 
pozíciójára a képviselő-testület új személyt nem választ meg, addig a 
bizottságot a korelnök vezeti. Rá már nem vonatkozik az a törvényi 
megkötés mint a bizottság elnökére, tehát a korelnök lehet a bizottság nem 
képviselő tagja is, ha ő a legidősebb a bizottság tagjai közül. A pénzügyi 
bizottságban működési probléma nem tapasztalható. Négy taggal működik, 
három taggal határozatképes, és felelősséggel hozza a döntéseket, amelyek 
a hatáskörébe tartoznak. A törvényben határidő a bizottsági elnök vagy tag 
pótlására nincs. Az jelentene igazán problémát, ha a pénzügyi bizottság oly 
módon válna működésképtelenné, hogy sorozatosan nem tudna ülésezni. 
Egyben szeretné arról tájékoztatni a képviselő-testületet, hogy Pesti László 
irodavezető úr november 9-től megbízást kapott a Mátészalkai Járási 
Tankerület vezetésére. 
 
OLÁH ANDRÁS 
A műszaki iroda figyelmét szeretné felhívni arra, hogy a Lajos utca végén 
az út meg van süllyedve, és a balesetek elkerülése végett ki kellene javítani. 
A Csokonai utca egy szakaszán föl van törve az aszfalt, be is van kerítve, 
de egy mély lyuk tátong ott.  
A Bencsi út környékén kóborló kutyák járnak, és riadalmat keltenek. Egy 
gyereket meg is támadott egy kutya. Szerinte a tulajdonosokat 
figyelmeztetni kellene, ha kinyitják a kaput, a kutyát tartsák pórázon. 
 
KÖVENDY ZSOLT 
A művelődési központ beruházásával kapcsolatos belső ellenőri jelentés 
ügyében polgármester úr úgy nyilatkozott, hogy saját hatáskörébe vonja. 
Kérdése, hogy az eltelt időben történt-e valamilyen jogi lépes ebben az 
ügyben? Esetleg van-e újabb fejlemény? 
 
DR. TAKÁCS CSABA 
Történtek lépések és előkészületek, azonban ezekről nyilvános  ülésen nem  
lenne célszerű beszélni. Testületi ülés után, ha képviselő úr igényli, 
tájékoztatja. 
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KATONA PÉTER 
Kérdezi, hogy a régi szeméttelep környékén történő fémhulladék-gyűjtés 
tárgyában sikerült-e valami előrelépést elérni?  
 
DR. TAKÁCS CSABA 
Válaszában elmondja, hogy tudnak róla, a közterület-felügyelők voltak a 
helyszínen. Ott valóban bányászást végeznek, túrják fel a földet. A 
rendőrségnek is jelezték az eseményt. Hathatós megoldás egyrészt a terület 
rendezését jelentené, ami jelentős költséget is okozna. A tettenérés, mivel 
eléggé dzsungeles környék, nagyon nehéz. A közterület-felügyelők minden 
nap mennek ki a helyszínre. 
 
VÉKONY JÁNOS 
A kóbor kutyákkal kapcsolatosan azt szeretné tudni, milyen számon kell az 
ilyen esetet bejelenteni?  
A Kalmár utcai lakók szerint, amióta működik a jelzőlámpa, minden 
forgalom a Kalmár utcára nehezedik. Itt nincs gyalogos járda, viszont nagy 
a gyalogosforgalom, különös tekintettel az óvodába és iskolába járó 
gyerekekre. A lakók jelzik, hogy nagy sebességgel közlekednek a 
gépkocsik, ezért szeretnének valamiféle forgalomlassító megoldást.  
 
DR. TAKÁCS CSABA 
A hívható telefonszámot a mátészalkai M1 Televízióban és a Szalka Tv-
ben, valamint a városi honlapon is legalább két hónapja közzétették. A 
Városfejlesztési Kft-nél lehet a szükséges bejelentést megtenni, valamint a 
polgármesteri hivatalban, a műszaki irodában. Itt intézkednek abban, hogy 
az állatbarát alapítvány befogást végző személye haladéktalanul kimenjen, 
és a kóbor ebet befogja.  
 
DR. SZÁSZI ISTVÁN 
Arra kéri a jegyzői kabinetvezetőt, hogy a kérdezett telefonszám az 
elkövetkező hetekben néhány hírszóró újságban jelenjen meg.   
 
KOVÁCS SÁNDOR 
Érdeklődik, várható-e a közeljövőben, hogy a város területén lévő hatalmas 
mennyiségű falevél elszállításra kerül? 
Elmondja még, hogy a Szatmár úti vasúti átjáró jobb oldali sávjában két-
három mély kátyú található. Személykocsival nem lehet átmenni rajtuk, a 
másik sávban kell kikerülni.  
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A Móricz Zsigmond úti vasúti átjáróval kapcsolatban a rendőrkapitány úr 
úgy tájékoztatta a testületet, hogy már van megegyezés is a MÁV-val, és 
rövidesen korszerűsíteni fogják az átjárót. Ezzel szemben még semmi nem 
történt. Kérdése, várható-e a korszerűsítés? Ha nem, legalább a lámpákat 
cseréljék ki, mert már alig lehet látni, hogy mit jeleznek.  
 
KOVÁCS ISTVÁN 
Válaszában elmondja, hogy a Városfejlesztési Kft kapacitását most a 
közmunka- programban való részvétel köti le. Természetesen a falevél 
elszállításáról is fognak gondoskodni, csak egy kis türelmet kérnek.  
A Szatmár utcai vasúti átjáróban lévő kátyúval kapcsolatban elmondja, 
hogy az általános kátyúzási feladatok körében el fogják végezni a lyukak 
betömését. Átmeneti jelleggel hideg aszfaltot tudnak tenni a foltozásra. 
A vasúti átjáróval kapcsolatos gondokat több alkalommal jelezték már a 
műszaki iroda munkatársainak. Ők az információt továbbították a MÁV-
nak, de sajnos, eddig nem intézkedtek az ügyben. Az átépítési tervről tud, 
de információja nincs róla, hogy mikor végeznék el a munkát.  
 
KÖVENDY ZSOLT 
Elmondása szerint, sokan érdeklődnek a városban, hogy a művelődési 
központ épületében hol tart az építkezés és mi várható? Láthatóan a munka 
most szünetel. 
 
KOVÁCS ISTVÁN 
Ismerteti, hogy az épületen jelenleg ideiglenes tetőszerkezet készül 
fóliázással, tetőlécezéssel. A továbbiakban is fognak az épületen dolgozni, 
mert befejezik az épület szabadon maradt részeinek a védelmét. Jelenleg az 
erősített ponyva gyártása van folyamatban, amivel a többi területet fedik 
majd be. Ehhez kb. két-három hét szükséges. Aztán ezek a ponyvák 
elhelyezésre kerülnek, megfelelő rögzítéssel és alátámasztással. Így az 
épület meg lesz védve a károsodástól. Az új közbeszerzési eljárás 
folyamatában a közbeszerzési anyag véleményezésre elkerült a 
közreműködő szervezethez. 
 
KATONA PÉTER 
Tájékoztatást szeretne kérni arról, hogy mekkora értékű az a munka, amit 
meg kell köszönni a kivitelezőnek, amiért ezt felajánlotta és elvégzi? 
A másik kérdése, hogy több mint két év után tudnak-e valamit Dankai 
Tamás képviselő úrról? Ezt a hozzáállást a képviselői munka 
meggyalázásának tartja, mivel a képviselő úr nagyon hosszú ideje nem vesz 
részt a munkában. Azt gondolja, az eskü letétele kötelezi a munka 
elvégzésére. Kéri, hogy polgármester úr kérje számon a távollétei miatt.   
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DR. TAKÁCS CSABA 
Az állagmegóvás érdekében önként vállalt munka értékéről nem készült 
értékbecslés. Az anyagköltség az önkormányzat részéről 1millió 800 ezer 
Ft-ba fog kerülni. Ennyiért gyártják le a ponyvát. 
A Dankai képviselői úr hiányzásával kapcsolatban elmondja, hogy az 
önkormányzati törvény egyértelmű abban, ha egy képviselő hiányzása az 
egy éves időtartamot eléri, ez a cselekmény a mandátumának vesztésével 
jár. A jog oldaláról nézve a képviselő-testületnek, mint az önkormányzat 
szervének ekkor kell majd ezzel a kérdéskörrel foglalkoznia. December 
végén következhet be ez a helyzet. 
 
A napirendhez több hozzászólás nem volt, az alpolgármester az ülést 14: 11 
perckor bezárta. 
 

k.m.f. 
 
 
 
 
Dr. Szászi István                                                            Dr. Takács Csaba 
alpolgármester                                                                       jegyző 
 


